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Protokół nr XXXV/21

XXXV Sesja Rady Gminy Ornontowice 

Obrady rozpoczęto 23 września 2021 roku o godz. 16:00, a zakończono o godz.17.20 tego samego
dnia. Obrady odbywały się w sali ARTerii Centrum Kultury i Promocji.

Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1, 2 do protokołu.

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych.
1. Marian Blacha
2. Grzegorz Hawełka
3. Eugeniusz Kaczor
4. Aleksandra Krzemińska
5. Wojciech Kubicki
6. Łukasz Machulik   
7. Zbigniew Machulik
8. Ryszard Milanowski
9. Henryk Nieużyła
10. Grzegorz Pałka  
11. Sebastian Spyra
12. Patryk Szwechowicz
13. Katarzyna Walczak
14. Adam Widenka
15. Tadeusz Zientek  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
Przewodniczący Rady Gminy powitał obecnych na sesji radnych, pracowników Urzędu Gminy oraz 
stwierdzając, że na ustawowy stan 15-tu radnych obecnych jest 14-tu radnych, wobec czego sesja 
jest prawomocna do podejmowania uchwał.

2. Uwagi do porządku obrad.
Brak uwag do porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.

W przedmiotowym punkcie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem 
protokołu Nr XXXIV/21 z sesji, która odbyła się dnia 26.08.2021 r.

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu Nr XXXIV/21 z sesji, która odbyła się dnia 26.08.2021 r. 

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)



Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Łukasz Machulik 
Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła,  Grzegorz Pałka, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz,  Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Wojciech Kubicki

Protokół Nr XXXIV/21 z sesji, która odbyła się dnia 26.08.2021 r., został przyjęty 
jednogłośnie, bez uwag.

4. Informacja o wykonaniu budżetu za pierwsze półrocze 2021 roku.
Informację z wykonania budżetu za I półrocze 2021 roku przedstawiła Pani Aleksandra Sewerin – 
Skarbnik Gminy w formie multimedialnej.

5. Informacja o środkach pozabudżetowych pozyskanych w 2021 lub planowanych do 
pozyskania na realizację zadań Gminy.
Informacja  o środkach pozabudżetowych pozyskanych w 2021 lub planowanych do pozyskania na 
realizację zadań Gminy została przedstawiona w formie multimedialnej przez Pana Dariusza Spyrę 
– Zastępcę Wójta.

6. Wnioski do budżetu gminy na rok 2022.
W przedmiotowym punkcie Przewodniczący Komisji Stałych przedstawili wnioski poszczególnych 
Komisji do budżetu gminy na rok 2022 – załącznik 3,4,5 do protokołu.

7. Sprawozdanie przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami.
Przewodniczący Komisji Stałych odczytali kolejno protokoły z poszczególnych posiedzeń Komisji, 
które odbyły się w miesiącu wrześniu br. 
Do przedstawionych protokołów nie wniesiono uwag.

8. Sprawozdanie przewodniczącego Klubów Radnych  z prac Klubu między sesjami.
Sprawozdanie z prac Klubu Radnych „Dla Ornontowic” między sesjami przedstawił radny Tadeusz 
Zientek.
W przedmiotowym punkcie radny Zientek przedstawił także propozycje Klubu do budżetu na rok 
2022 – załącznik 6 do protokołu.

9. Podjęcie uchwał w sprawie:
a)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ornontowice na lata 2020-2032,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały  wraz z autopoprawką został omówiony na wspólnym posiedzeniu 
Komisji  w dniu 22.09.2021r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ornontowice na lata 2020-
2032,

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)



Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Łukasz Machulik 
Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła,  Grzegorz Pałka, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz,  Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Wojciech Kubicki

Uchwała Nr XXXV/279/21 w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ornontowice na lata 2020-2032, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   7   do protokołu.  

b) zmian budżetu Gminy na 2021 rok,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały wraz z autopoprawką został omówiony na wspólnym posiedzeniu 
Komisji  w dniu 22.09.2021r.
W sprawie wyżej wymienionego projektu uchwały głos zabrał radny Tadeusz Zientek w imieniu 
Klubu Radnych „Dla Ornontowic” - oznajmiając, że członkowie Klubu będą głosowali za przyjęciem 
przedmiotowej uchwały jednakże nie do końca członkowie Klubu zgadzają się na przeznaczenie 
środków finansowych na budowę boiska przy ul. Świerkowej stwierdzając, że na terenie Gminy jest
wystarczająca ilość boisk sportowych a ponadto w obecnej sytuacji finansowej Gminy środki te 
można przeznaczyć na inne ważne do zrealizowania sprawy, chociażby na dopłaty do wymiany 
systemów grzewczych. 

Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy na 2021 rok,

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Łukasz Machulik 
Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła,  Grzegorz Pałka, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz,  Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
 Wojciech Kubicki,

Uchwała Nr XXXV/280/21 w sprawie zmian budżetu Gminy na 2021 rok, została przyjęta 
jednogłośnie - załącznik     nr   8   do protokołu.  

b) zmiany Regulaminu przyznawania dotacji celowych z budżetu Gminy Ornontowice na 
realizację przedsięwzięć służących ograniczeniu niskiej emisji,
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
22.09.2021r.
Przewodniczący Rady poinformował, że w § 3 projektu wystąpił błąd pisarski gdzie jest: „.. § 1 pkt. 
1 i 2 Uchwały wchodzą w życie z dniem 1 stycznia 2021 r...” a powinno być: „.. § 1 pkt. 1 i 2
Uchwały wchodzą w życie z dniem 1 stycznia 2022 r...”.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.



Głosowano w sprawie: Regulaminu przyznawania dotacji celowych z budżetu Gminy Ornontowice 
na realizację przedsięwzięć służących ograniczeniu niskiej emisji.

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Łukasz Machulik 
Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła,  Grzegorz Pałka, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz,  Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Wojciech Kubicki

Uchwała Nr XXXV/281/21 w sprawie Regulaminu przyznawania dotacji celowych z budżetu 
Gminy Ornontowice na realizację przedsięwzięć służących ograniczeniu niskiej emisji, 
została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   9   do protokołu.  

10. Informacje Wójta Gminy.
W tym punkcie Wójt Gminy odczytał informacje dotyczące: 

• realizacji uchwał Rady Gminy,
• pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy między sesjami,

Kolejno głos zabrał Zastępca Wójta pełniący jednocześnie  funkcję Naczelnika Wydziału Rozwoju   
i Inwestycji Pan Dariusz Spyra przedstawiając informacje dotyczące spraw realizowanych przez 
przedmiotowy Wydział:

• Budowa odcinka sieci kanalizacji sanitarnej Orzeska - W dniu 6 września wykonawca 
rozpoczął prace od wykonania odcinka kanalizacji grawitacyjnej na łączniku pomiędzy       
ul. Orzeską a Zamkową.

• Modernizacja dróg gminnych - w dniu 13 września br. zakończyły się prace związane z 
modernizacją dróg gminnych. Wykonano odcinki dróg: Okrężna, Polna, Marzankowice, 
zabudowano po 2 progi zwalniające przy ul. Polnej i Nowej oraz 3 zatoczki mijankowe przy 
ul. Nowej,

• Zielona Pracownia w Zespole Szkolno – Przedszkolnym - W dniu 14 września br. w Zespole
Szkolno-Przedszkolnym odbyło się uroczyste otwarcie Pracowni z Klimatem tzw. Zielonej 
Pracownii, dofinansowanej z WFOŚIGW w Katowicach.

• Budowa kanalizacji  deszczowej  z  odtworzeniem nawierzchni  ul.  Bujakowskiej  w  rejonie
nr 31-35 - Informacja z otwarcia ofert z dnia 16 września br. Złożono 4 oferty, najtańsza 273
927,84 zł; najdroższa 469 530,29 zł.

• Wykonanie kina plenerowego w Amfiteatrze Parkowym - Informacja z otwarcia ofert z dnia
20 września br. Złożono 2 oferty, najtańsza 186 985 zł; kolejna 232 347 zł.

• Wykonanie PFU budynku wielofunkcyjnego na potrzeby ARTerii, ZGKIW, GBP i GOPS w
ramach  zadania  pn.:  Budowa  budynku  wielofunkcyjnego  -  W  wyniku  złożonych  ofert
wybrano ofertę za kwotę 38 745 zł.

• Wykonanie  PFU  rozbudowy  kompleksu  szkolno-przedszkolnego  na  potrzeby  
Przedszkola  w  ramach  zadania  pn.:  Budowa  kompleksu  szkolno-przedszkolnego  -
W wyniku złożonych ofert wybrano ofertę za kwotę 32 595 zł.

• Budowa  chodnika  przy  ul.  Zamkowej  (strona  zachodnia  wzdłuż  probostwa)  -  Prace
związane z wykonaniem odcinka chodnika mają się rozpocząć 27 września br.



• Trwają pozostałe prace projektowe zadań realizowanych w roku bieżącym, Po otrzymaniu
kosztorysów  inwestorskich  będzie  można  przedstawić  zakres  oraz  planowany  termin
realizacji.

• Punkt Czyste Powietrze – Od września 2020 r. do chwili obecnej, Mieszkańcy korzystający 
z wsparcia obsługi Punktu Informacyjnego, za pośrednictwem Urzędu Gminy złożyli 84 
wnioski o dofinansowanie wymiany źródła ciepła bądź termomodernizacji budynku.

Wójt przedstawił informacje dotyczące:
• Złożono 148 wniosków o dotację do ekologicznych urządzeń grzewczych (na łączną kwotę

365,5 tys. zł). Podpisanych jest 131 umów.
• Złożono 24 deklaracje o wpis do Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków.
• Aktualny wykaz podmiotów, które świadczą usługi w zakresie wywozu nieczystości ciekłych

– posiada 11 zezwoleń oraz 1 wniosek o wydanie zezwolenia jest w rozpatrzeniu.
• Z okazji akcji Sprzątania Świata odbyło się m.in. przedstawienie teatralne oraz zajęcia 

edukacyjne dla uczniów Zespołu Szkolono-Przedszkolnego. Ponadto uczniowie Zespołu 
szkół Ponadpodstawowych na ul. Dworcowej zgłosili chęć udziału w akcji poprzez 
sprzątanie terenów pomiędzy ul. Dworcowej i ul. Działkowej.  

• W dniu 17 września przeprowadzono przetarg na sprzedaż mieszkania przy ul. Żabik, w 
wyniku licytacji mieszkanie wycenione na kwotę 60 900 zł sprzedano za kwotę 75 540 zł.

• Uzyskano wycenę działki nr 3147/170 położonej przy ul. Sosnowej, dla której przygotowany 
będzie wykaz do sprzedaży.

• Przygotowano aneks do projektu Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Ornontowice, w terminie zakończenia prac i uchwalenia projektu - 
maj 2022 r. oraz w terminie zakończenia umowy -  lipiec 2022 r.

• Wyrażono wolę dalszej współpracy ze Starostwem Powiatowym odnośnie udostępnienia 
pomieszczeń w Urzędzie Gminy na kontynuację udzielania nieodpłatnej pomocy prawnej.  

• Aglomeracja Ornontowice została wpisana do projektu VI Aktualizacji Krajowego Programu
Oczyszczania Ścieków Komunalnych, do której w ramach konsultacji złożyliśmy uwagi do
dwóch pozycji. 

• W miesiącu wrześniu Gmina sfinansowała 22 karty ŚKUP dla uczniów w wieku od 7 do 16 
lat, uczących się poza Ornontowicami, na łączną kwotę: 1 750 zł.

• W dniach 16-22 września Gmina Ornontowice wzięła udział w Europejskim Tygodniu 
Zrównoważonego Transportu, zgodnie z przygotowany planem działania, obejmującym 
promocję wśród uczniów Zespołu Szkolono-Przedszkolnego oraz pracowników Urzędu        
i jednostek organizacyjnych. 

• Kontynuowane są zajęcia z Akademii Biegania, co środę na kompleksie Orlik przy ul. 
Okrężnej.

• W dniach 21-27 września Gmina Ornontowice bierze udział w 27 Sportowym Turnieju Miast 
i Gmin 2021, który odbywa się w ramach 13 Europejskiego Tygodnia Sportu dla 
Wszystkich. 

• Do Urzędu złożono deklarację społecznego opiekuna kotów wolnożyjących na terenie 
Gminy Ornontowice. Trwa proces zasadności wniosku.  

• Zakończono prace objęte zadaniem: „Usunięcie wyrobów zawierających azbest z terenu 
Gminy Ornontowice w 2021 r.”, z 12 posesji w Gminie.  

• W dniu 1 września przeprowadzono kontrole kompostowników na posesjach, których 
właściciele korzystają ze zniżki za kompostowanie. Kontrole będą nadal kontynuowane. 

• W dniu 6 września przeprowadzono kontrole w zakresie prowadzenia prawidłowej 
segregacji odpadów. Kontrole będą nadal kontynuowane. 

• Do 30 września br. trwa SPIS powszechny ludności i mieszkań. W miesiącach: sierpniu       
i wrześniu, w każdy poniedziałek, uruchomiono dodatkowy punkt spisowy w sali Arterii. 
Ponadto każdy mieszkaniec mógł się spisać przy okazji gminnych uroczystości, tj.: przy 
okazji Festynu OSP i Gminnych Dożynek. 

• Na dzień 23 września z dofinansowania żłobkowego korzysta 18 rodzin.
• W roku szkolnym 2021/2022 w ornontowickiej szkole pobiera naukę 549 uczniów w 26 

oddziałach  i 264 przedszkolaków w 11 oddziałach. W sumie w Zespole Szkolno-
Przedszkolnym kształci się  813 uczniów. 

• W dniu 27 września na placu parkingowym za Urzędem Gminy będzie usytuowany 
MAMMOBUS.



• W sierpniu zmarło 5 mieszkańców oraz urodziło się 8 (ośmioro) dzieci.
• Na dzień 15 września Gmina Ornontowice liczy 6037 mieszkańców, w tym 5910 zameldo-

wanych na stałe i 137 na pobyt czasowy.
• Prowadzony jest ciągły nadzór nad prawidłowym procesem oczyszczania ścieków, 

właściwym stanem sieci kanalizacyjnej i sieci wodociągowej oraz nad prawidłowym 
działaniem oświetlenia ulicznego poprzez umowę na konserwację zawartą z firmą Tauron. 

• W minionym okresie na sieci wodociągowej wystąpiła tylko jedna awaria, na przyłączu przy 
ul. Leśnej, która została naprawiona przez pracowników Zakładu Gospodarki Komunalnej    
i Wodociągowej,

• Komunalna Grupa Gospodarcza prowadziła głównie prace związane z utrzymaniem zieleni 
na terenach należących do Gminy oraz pomagała w przygotowaniach do imprez 
plenerowych organizowanych przez jednostki Gminy.

• We wrześniu przeprowadzono procedurę zamówienia publicznego na konserwację 
oświetlenia ulicznego  będącego własnością Gminy, na którą odpowiedziały dwie firmy,        
a najkorzystniejsza oferta opiewa na kwotę  9 840 zł, co daje roczny koszt w wysokości 118 
080 zł.  

• Zorganizowano przetarg na dostawę ciągnika rolniczego, a najkorzystniejsza była oferta na 
dostawę ciągnika marki ZETOR MAJOR w wysokości 173 tys. zł. Dostawa ciągnika ma 
nastąpić do 6 grudnia 2021r. jednak dostawca deklaruje chęć dostarczenia w/w ciągnika do 
końca października.

• Aktualnie ilość pacjentów zaszczepionych pełną dawką w Gminie wynosi 3127, co stanowi 
50,6 %. 

• W dniach 16-20 września moja osoba oraz PRG Henryk Nieużyła w imieniu władz 
samorządowych Gminy Ornontowice oraz wspólnie z innymi przedstawicielami władz 
samorządu Powiatu Mikołowskiego, wzięliśmy udział w przełożonej z zeszłego roku 
rewizycie w Reńskim Powiecie Neuss z okazji 25-lecia współpracy z Powiatem 
Mikołowskim. Zdecydowanie zapewniam, że nie przynieśliśmy wstydu Naszej Gminie,         
a wręcz przeciwnie zostaliśmy wyróżnieni za wyśmienitą organizację Powiatowych Dożynek
w 2019 roku.    

• Na zakończenie Wójt serdecznie zaprosił na:  
- Biegi Przełajowe o Puchar PRG Ornontowice oraz na Bieg Samorządowca, które odbędą 
się 25 września, od godz. 10:00;
- spotkanie z mieszkańcami, które odbędzie się 6 października, o godz. 17:00 w sali Arterii;
- do udziału w uroczystościach na ornontowickim cmentarzu, zaplanowanych przez IPN w 
dniu 13 października o godz. 11:00, a współorganizowanych przez Urząd Gminy, podczas 
których oznaczone zostaną groby dwóch uczestników Powstań Śląskich, znakiem „Tobie 
Polsko”;
- do udziału w obchodach Jubileuszu 70-lecia Szkoły Podstawowej w Ornontowicach, 
połączone z Dniem Edukacji Narodowej, zgodnie z harmonogramem: godz. 10:00 – Msza 
Św., godz. 12:00 – uroczysta Akademia.

11. Informacje Przewodniczącego Rady.
Przewodniczący Rady poinformował o bieżącej korespondencji, która wpłynęła do Biura Rady:

• petycja  wzywającą Radę Gminy Ornontowice do przyjęcia uchwały w sprawie nie 
poddawania mieszkańców żadnym działaniom dyskryminacyjnym ze względu na presję 
medialną,polityczną i społeczną w kontekście tzw. Narodowego Programu Szczepień,

• pismo dotyczące zapoznania się  z przebiegiem sesji Rady Miejskiej Nowa Dęba.
Ponadto Przewodniczący poinformował, że kolejna sesja odbędzie się 21 października br. o godz. 
16.00.

12. Interpelacje radnych.
W przedmiotowym punkcie Przewodniczący Rady odczytał treść interpelacji radnej Katarzyny 
Walczak  dotyczącej komunikacji publicznej na trasie Ornontowice - Gliwice oraz udzieloną na nią 
odpowiedź. 

13. Wolne głosy i wnioski, zapytania radnych.



W przedmiotowym punkcie głos zabrali:
• radna Katarzyna Walczak nawiązała do swojej interpelacji wskazując, że może jednak 

podjąć dialog z Powiatem Gliwickim w sprawie komunikacji w kierunku Ornontowic 
powołując się na argumenty związane z ekologią (ograniczenia poruszania się 
samochodami i korzystania z komunikacji zbiorowej co z kolei przełoży się na ograniczenie 
emisji spalin). Radna Walczak jeszcze raz zwróciła się z prośbą żeby mieć na uwadze na 
przyszłość temat poprawy funkcjonowania komunikacji Ornontowice - Gliwice.
W odpowiedzi, Wójt odnosząc się do słów radnej wskazał, że dużym problemem jest fakt, 
iż Gmina Ornontowice nie należy do metropolii oraz to, iż Gliwice nie należą do naszego 
Powiatu co znacznie komplikuje rozwiązanie problemu komunikacji na wspomnianej trasie. 
Ponadto do tego wszystkiego dochodzi także sytuacja finansowa Gminy, która niestety nie 
pozwala na wprowadzenie dodatkowych połączeń komunikacyjnych.

• Radny Sebastian Spyra poprosił o wyjaśnienie tematu przerwania/ zakończenia prac 
związanych z remontem studzienek kanalizacyjnych w ciągu ulicy Zwycięstwa 
prowadzonych przez Powiatowy Zarząd Dróg.
W odpowiedzi Wójt wyjaśnił, że niestety nie są mu znane wytyczne jakimi kierował się  
Powiatowy Zarząd Dróg przy wyborze studzienek objętych naprawą. Można jedynie 
podejrzewać, że było to podyktowane środkami finansowymi jakimi dysponował Zarząd.    
Ze swojej strony Wójt zapewnił, że zostanie wysłane pismo do Powiatowego Zarządu wraz 
z odpowiednią dokumentacją fotograficzną studzienek wskazującą na studzienki, które 
wymagają naprawy i wtedy będzie można coś więcej na ten temat powiedzieć.

14. Zamknięcie sesji.
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zakończył sesję.

Przewodniczący Rady Gminy
                                                                                                              

          Henryk Nieużyła

Przygotowała: K. Posiłek
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl


